
 
 

  

 

   
 

Referat fra workshop: Drøftelse af turneringsstrukturen 

Dato: 1. juni 2024 i Odense 

Deltagere: Tilmeldte til klubbernes dag samt Christian Jakobsen, Bestyrelsesmedlem & Claus 

Arnsbæk (CA), Administrationen  

Emner Diskuteret: 

1. Turneringsstruktur: Bordtennisligaerne og 1. division for herrer 

• Diskussionen vedrørende bordtennisligaerne og 1. division for herrer blev 

kortfattet, da det blev tydeligt, at de fleste deltagere ikke havde direkte 

berøring med de bedste rækker og derfor ikke havde stærke holdninger til 

emnet. Det blev besluttet, at dette emne må tages op på et senere tidspunkt, 

hvor relevante deltagere med erfaring fra disse rækker kan bidrage. 

 

2. Reservereglen 

• Der var stor aktivitet og involvering fra næsten alle deltagere ved 

diskussionen om reservereglen. Energien og interessen fra deltagerne var 

tydelig, og der blev stillet mange gode spørgsmål. 

• Diskussionen afslørede, at der er mange forskellige regler vedrørende 

reservereglen, hvor de strammeste regler findes i de østdanske klubber. 

• CA fremlagde en model for at forenkle reservereglen. Modellen foreslår, at 

en spiller altid kan erstattes af en spiller med højere ratingtal og stadig spille 

på sit ordinære hold dagen efter. Forslaget indeholder ingen begrænsning 

for, hvor mange gange dette kan gøres. 

• Modellen blev godt modtaget, og der var generel enighed om, at en 

forenkling af reglerne kunne være gavnlig. 

 

3. Overbygningssamarbejde 

• Diskussionspunktet om overbygningssamarbejde vakte også stor interesse 

blandt deltagerne. Der blev fremlagt både fordele og ulemper ved 

overbygningsklubber. 

• Fordele, som blev fremhævet, inkluderede muligheder for at dele ressourcer 

og skabe stærkere træningsmiljøer. 

• Ulemper, der blev diskuteret, omfattede potentielle konflikter og 

udfordringer med at bevare klubbens identitet. 



 
 

  

 

   
 

Konklusioner og Fremadrettede Handlinger: 

• Det blev besluttet at udsætte diskussionen om turneringsstrukturen i de bedste 

rækker til et senere tidspunkt med deltagelse af relevante parter. 

• Forslaget til forenkling af reservereglen vil blive videreudviklet baseret på den 

modtagne feedback og præsenteret for turneringsgrupperne. 

• Diskussionen om overbygningssamarbejde vil fortsætte med fokus på at finde en 

balance mellem samarbejde og bevarelse af klubidentitet. 

• Der var enighed om, at der kunne have været brugt meget mere tid til at diskutere 

de enkelte emner, da engagementet og interessen fra deltagerne var høj. 

Afsluttende Bemærkninger: 

Deltagerne udtrykte tilfredshed med workshoppen og det høje aktivitetsniveau. Der var 

enighed om, at sådanne diskussioner er vigtige for at styrke og forbedre turneringsformatet 

i alle rækker. 

Referent: Claus Arnsbæk 

 


